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Protokół Nr VII/ 11                                                                                                                 
z sesji Rady Powiatu w Kielcach w dniu 24 października  2011 r. ,                                             
w sali konferencyjnej  Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego,                                   

Al. IX Kielc 3, od godz. 11.00 do 13.40 

 

Do pkt 1                                                                                                                  
Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                  
„Otwieram obrady, witam radnych i wszystkich uczestników sesji” 

W obradach udział wzięli:                                                                                               
- Starosta Kielecki- Zdzisław Wrzałka                                                                             
- Wicestarosta Kielecki – Zenon Janus                                                                            
- Członek Zarządu Powiatu – Jacek Barański                                                               
- Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada                                                             
- Członek Zarządu Powiatu – Michał Godowski                                                            
- Skarbnik Powiatu – Maria Klusek                                                                                
- Sekretarz Powiatu – Barbara Piwnik                                                                                      
- przedstawiciele komórek i jednostek organizacyjnych Starostwa Powiatowego, 

oraz zaproszeni goście 

- Pani Józefa Bucka   - autorkę wieńca dożynkowego  reprezentującego Powiat                                          
na  Święcie   Plonów – Dożynkach Prezydenckich   w Spale,                                                           
- Pani Marta Majka – reprezentant  Instytutu Gospodarowania Odpadami                     
z Katowic,                                                                                                                             
- Pan Marcin Perz  - Dyrektor Regionalnego Centrum Naukowo - 
Technologicznego w Kielcach,                                                                                             
- Pan Marek Materek  - asystent europoseł Róży Thun, - przewodniczący rad 
gmin z terenu Powiatu Kieleckiego                                                                                                     
- wójtowie i burmistrzowie z terenu Powiatu Kieleckiego. 

Kworum  w dniu 24 października  2011 roku wyniosło  28  radnych. Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni : Ryszard Barwinek. 

Radna Powiatu stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
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Do pkt 2                                                                                                                                                                  
Przyjecie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                                                        
„Istnieje konieczność dokonania zmian w porządku obrad.  I tak w pkt 11                      
w  ppkt 5 zaplanowany jest projekt uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Starostę Kieleckiego. Badająca tą skargę Komisja Rewizyjna doszła do wniosku 
, że zakres przedmiotowy tej skargi wykracza  poza skargę na Starostę i po 
konsultacjach  z prawnikami  Komisja Rewizyjna zawnioskowała o zdjęcie                          
z porządku obrad sesji powyższego projektu uchwały  w związku z uznaniem się 
za niewłaściwą do jej rozpatrzenia (pismo stanowi  zał. nr  2 do protokołu).  

Radny Kazimierz Bielecki                                                                                                                                                                                                       
„Proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o wyjaśnienie wycofania 
projektu uchwały” 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  Mieczysław Kędzierski                                          
„Komisja  Rewizyjna w dniu 16 października br. rozpatrywała skargę na 
działalność dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach oraz skargę 
Spółdzielni Mieszkaniowej ‘Ogrodnik”  w Piekoszowie . W wyniku swoich prac 
stwierdziliśmy, że obie skargi są nie zasadne ale o tym będę mówił głębiej                    
w punkcie zgodnie z porządkiem obrad. Jeśli chodzi o drugą skargę  jest to 
skarga skomplikowana związana ze sprawami administracyjnymi,                               
z pozwoleniem na budowę. Poprosiliśmy prawników starostwa  o pomoc                     
w wyjaśnieniu tych zagadnień. Prawnicy wypowiedzieli się , że to przekracza  
kompetencje Komisji Rewizyjnej ponieważ projekt uchwały jaki musielibyśmy 
przygotować na dzisiejsze obrady musi być zaopiniowany przez prawników                      
a takiej opinii nie było w związku  z tym nie mogliśmy przygotować jej na 
dzisiejsze obrady.” 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk   poddał pod głosowanie 
wniosek Komisji Rewizyjnej o wycofanie z porządku obrad w pkt 11 ppkt  5 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego 

Głosowanie:                                                                                                                         
Za-  28                                                                                                                         
Przeciw- 0                                                                                                                                                                                                      
Wstrzymało się- 0 
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W wyniku głosowania z porządku obrad został wycofany powyższy projekt 
uchwały.                                             

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                                                            
„Zostały zgłoszone trzy projekty uchwał autorstwa Zarządu Powiatu tak więc 
proponuję uzupełnić porządek obrad o te trzy projekty uchwał w sprawie: 

- zaopiniowania wniosku o dofinansowanie   w 2011 r. kosztów utworzenia 
Lokalnych Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych (LPIK) w Bielinach                          
i Zagnańsku ze środków Funduszu Pracy pozostających w dyspozycji ministra 
właściwego do spraw pracy, 

- zaciągnięcia zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla Miasta i Gminy 
Daleszyce na zadanie pn. „Remont drogi powiatowej nr 0365T Suków – Młyny 
– Marzysz - Komórki –Wojciechów  w km 5+620 do km 6+980, 

- powierzenia zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Daleszyce. 

Projekty te rozpatrywalibyśmy w pkt. 11 Podjęcie uchwał jako ppkt  6, 7 i 8.               
Czy do porządku obrad będą jakieś uwagi, poprawki?   Nie widzę.” 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  poddał pod głosowanie 
wniosek o uzupełnienie  porządku obrad  o projekt uchwały w sprawie 
zaopiniowania wniosku o dofinansowanie   w 2011 r. kosztów utworzenia 
Lokalnych Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych (LPIK) w Bielinach                      
i Zagnańsku ze środków Funduszu Pracy pozostających  w dyspozycji ministra 
właściwego do spraw pracy 

Głosowanie:                                                                                                                         
Za- 28                                                                                                                                                                                                                                         
Przeciw- 0                                                                                                                                                                                                                    
Wstrzymało się- 0 

W wyniku głosowania porządek obrad został rozszerzony w pkt 11, o ppkt 6                  
o  w/w projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk poddał pod głosowanie 
wniosek o uzupełnienie  porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla Miasta i Gminy 
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Daleszyce na zadanie pn. „Remont drogi powiatowej nr 0365T Suków – Młyny 
– Marzysz - Komórki –Wojciechów  w km 5+620 do km 6+980 

Głosowanie:                                                                                                                         
Za- 28                                                                                                                                                                            
Przeciw- 0                                                                                                                                                                                            
Wstrzymało się- 0 

W wyniku głosowania porządek obrad został rozszerzony w pkt 11, o ppkt 7                  
o  w/w projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk poddał pod głosowanie 
wniosek o uzupełnienie  porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
powierzenia zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Daleszyce 

Głosowanie:                                                                                                                         
Za- 28                                                                                                                                                                                                                                        
Przeciw- 0                                                                                                                                                                                                                      
Wstrzymało się- 0 

W wyniku głosowania porządek obrad został rozszerzony w pkt 11, o ppkt 8                  
o  w/w projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                            
Przedstawił porządek obrad z uwzględnieniem powyższych zmian i poddał go 
pod głosowanie: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 września 

2011 r.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 

między  sesjami. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o wynikach dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych radnych.  
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7. Informacja Starosty o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. 
8. Informacja o stanie przygotowań do akcji zimowego utrzymania dróg. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań  oświatowych za rok szkolny 2010/2011                     
      w powiecie kieleckim.  

10.  Informacja z  realizacji „Strategii Rozwoju Turystyki w Powiecie Kieleckim 
w latach 2004-2013”. 

11. Podjęcie uchwał  w sprawie : 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 r. , 
3) uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego – 

aktualizacja na lata 2012-2015 w perspektywie do roku 2019”, 
4) odpłatnego nabycia od ZDZ w Kielcach na własność Powiatu Kieleckiego 

nieruchomości, położonych w Chmielniku,  
5) rozpatrzenia skargi na działalność  Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 

w Kielcach, 
6) w sprawie zaopiniowania wniosku o dofinansowanie   w 2011 r. kosztów 

utworzenia Lokalnych Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych (LPIK)              
w Bielinach i Zagnańsku ze środków Funduszu Pracy pozostających                     
w dyspozycji ministra właściwego do spraw pracy, 

7)  w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla 
Miasta i Gminy Daleszyce na zadanie pn. „Remont drogi powiatowej nr 
0365T Suków – Młyny – Marzysz - Komórki –Wojciechów  w km 5+620 
do km 6+980, 

8) w sprawie powierzenia zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi Miasta 
i Gminy Daleszyce. 

12. Zapytania i interpelacje radnych. 
13. Sprawy różne i wolne wnioski. 
14. Zamknięcie obrad.                                                                                    

Głosowanie:                                                                                                                         
Za- 28                                                                                                                                                                                                                                 
Przeciw- 0                                                                                                                                
Wstrzymało się- 0 

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty. 
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Do pkt 3 
Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 września 
2011roku. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr VI/11 z sesji Rady Powiatu                  
z dnia 19 września  2011 roku. 
 
Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 

W wyniku głosowania protokół Nr VI/11 z sesji Rady Powiatu z dnia 19 
września 2011 roku został przyjęty. 
 
 
Do pkt 4 
Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                                                    
„ Propozycja zorganizowania  kolejnej grudniowej sesji w okresie  między 
świętami a Nowym Rokiem tj. w dniu 29 grudnia br. była skonsultowana                    
z Zarządem,  z panią Skarbnik oraz kilkoma radnymi. Oczywiście jest to 
propozycja chyba, że pozostałym radnym ten termin by nie odpowiadał, ale 
większości z którymi rozmawiałem odpowiadał.                                                                                                                                    
Podziękowania za złożenie w terminie oświadczeń majątkowych przez radnych. 
Przypominam, że 11 listopada br. jest Święto Narodowe i prośba do radnych                             
o udział  w obchodach tego święta na terenie Kielc. Dobrze by była właściwa 
reprezentacja naszej Rady. Zanim przejdziemy do sprawozdania proszę Starostę 
o zabranie głosu i wręczenie nagrody pani Józefie Buckiej. 

Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka                                                                                                                                                                         
„Dożynki co prawda się już zakończyły, ale jeszcze dziś będzie element 
dożynkowy. Otóż pani Bucka jest dziś naszym gościem i autorką  wspólnie                 
z mężem wieńca dożynkowego, który zwyciężył na Dożynkach Wojewódzki 
gdzie zajął I miejsce oraz na Dożynkach Prezydenckich w Spale gdzie otrzymał 
II miejsce w kraju.  Jest jeszcze jeden element tej sprawy. W związku z tym 
faktem pani europoseł Róża Thun ufundowała dla pani  Józefy Buckiej nagrodę-  
wyjazd na wycieczkę do Brukseli wspólnie  z mężem. Ja byłem tylko 
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pośrednikiem między panią poseł a panią Bucką,  jeśli chodzi o uzgodnienia 
tego wyjazdu. Także asystent pani poseł pan Materek wręczy pani  wszystkie 
dokumenty związane  z tą nagrodą. Dziękujemy, bowiem była to doskonała 
promocja powiatu i gratuluje nagrody”. 

Pan Marek Materek  asystent Róży Thun, Poseł do Parlamentu Europejskiego                                                                                                                          
„ W imieniu pani Poseł dziękuję za zaproszenie i pozwolę sobie odczytać treść 
listu skierowanego do pani Józefy Buckiej :                                                           
Szanowna Pani,  gratuluje wielkiego sukcesu i nagrody za II miejsce podczas 
konkursu wieńców w ramach Dożynek Prezydenckich w Spale.  Artyzm                        
i precyzja  wykonania,  z którą   został wykonany  ten wieniec świadczy o Pani 
niezwykłych umiejętnościach i kulturze. Działalność Pani  oraz Kół Gospodyń 
Wiejskich  to dowód na to, że pielęgnowanie  tradycji w UE jest czymś 
niezmiernie cennym  i fakt bycia w UE,  która wspiera kulturę  regionalną 
nadaje Pani działaniom  jeszcze więcej uroku i znaczenia . W uznaniu Pani 
sukcesów pragnę zaprosić Panią  do Brukseli na wyjazd studyjny podczas 
którego będzie okazja poznać  funkcjonowanie instytucji europejskich,  zwiedzić 
Parlament  Europejski od środka oraz poznać całą Brukselę . Zapraszam 
serdecznie, Różan Thun, Poseł do Parlamentu  Europejskiego”. 

Pani Józefa Bucka                                                                                                                                                                                                 
„Dziękuje serdecznie za tak wielkie wyróżnienie. To co robie kocham, rzeczy 
ludowe i tradycje więc włożyłam w to, co mi serce dyktowało. Dziękuję jeszcze 
raz za tak piękną i ciekawą nagrodę”. 

 
Do pkt 5 
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami,  które stanowi - załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                                           
„Proponuję by umożliwi ć Pani  Lidii Grzance naczelnik Wydziału Edukacji, 
Kultury, Turystyki i Sportu chęć zaprezentowania krótkiego filmu                                   
o realizowanym programie Comenius”                                             

Naczelnik wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu Lidia Grzanka                                        
„ Jeszcze nie mamy wszystkich materiałów ponieważ wizyta zakończyła się  
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wczoraj o godz. 21.30, Włosi odlecieli z Krakowa, gdzie im towarzyszyłam. 
Otóż realizujemy program Projekt  Comenius Regio –TBF „Ku lepszej 
przyszłości – Edukacja jako miejsce promocji regionów Świętokrzyskiego                          
i Abruzzo” . Mamy tutaj  pokaz slajdów z tych spotkań, które się odbywały. 
Państwo oglądają  a ja krótko powiem co się działo.  Włosi przylecieli we 
wtorek późnym wieczorem.  W środę w  WDK odbyła się konferencja                        
z udziałem wszystkich partnerów.  Zagranicznym partnerem był region Abruzzo 
z Włoch, reprezentowanym przez 11 instytucji. Natomiast partnerami po stronie 
polskiej były : powiat kielecki, Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli, Cech Rzemieślników, Przedsiębiorców Branży Spożywczej 
Kielcach, Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Bodzentynie oraz Zespołu 
Szkół nr 2  w Chęcinach. Na konferencji wytypowany członek Zarządu Powiatu 
pan Michał Godowski  mówił  o tym jakie zadania realizuje powiat kielecki .                 
O swoim  regionie, jego atrakcjach  i funkcjonowaniu placówek  oświatowych  
mówili  także włoscy goście. Wszystkie prezentacje były w języku  polskim                     
i angielskim a  tłumaczy mieliśmy z pośród naszych to nauczyciele tak aby nie 
obciążać kosztów. Na tej konferencji poproszono również o zabranie głosu                    
dr Cezarego Jastrzębskiego,  znanego kieleckiego regionalistę, który  miał 
wykład na temat  o historii i atrakcjach turystycznych regionu. Jednak 
największy aplauz wzbudził występ zespołu ludowy „Leśnianie”. Dlatego 
gratuluje Wieńca Dożynkowego, bo ta kulturowa ludowa znajduje  u Włochów 
duży aplauz. Celem projektu jest podniesienie jakości i uatrakcyjnienie 
kształcenia zawodowego uczniów powiatu kieleckiego i Abruzzo w branży 
turystyczno-hotelarskiej  czyli zaprezentowanie to co najlepsze, nasze tradycje, 
powrót do korzeni, do potraw, do ekologii. W środę po południu naszymi 
gośćmi zaopiekowali się przedstawiciele ŚCDN, którzy opowiedzieli czym  się 
zajmują się w województwie, jak ważna jest współpraca między samorządami.                        
W czwartek w Chęcinach odbyło się spotkanie gdzie Włosi gotowali wspólnie                   
z naszymi uczniami. W piątek odwiedzili Bodzentyn i Z.S. nr 1 gdzie nie 
spodziewałam się tak żywej reakcji i zainteresowania ze strony naszej 
młodzieży, która  bez skrępowania rozmawiała z naszymi włoskimi partnerami. 
Odnośnie pobytu będzie nakręcony film o Chęcinach i Bodzentynie . Filmy te 
zostaną przesłane drogą mailową do naszych partnerów włoskich. Ponadto                  
w czasie wizyty w Bodzentynie delegacja włoska odwiedziła Święty Krzyż,  
gdzie poza klasztorną klauzulą została przyjęta przez ojca superiora Zygfryda 
Wiecha. Przed wyjazdem odbyło się też spotkanie  w Starostwie Powiatowym. 
Starosta Zenon Janus  wręczył  certyfikaty uczestnictwa   w tym projekcie całej 
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grupie włoskiej. Ponieważ ten tydzień był trudny w realizacji tego projektu                 
a Zarząd został uszczuplony, bo Starosta był  w Niemczech a Wicestarosta                 
w Warszawie. W związku z tym musieliśmy to tak zorganizować by panowie 
mogli się spotkać z delegacja włoską w te dni kiedy byli na miejscu. I tak 
Starosta Zdzisław Wrzałka spotkał się z delegacją Włoską  w „Świecie 
Słodyczy” gdzie pokazano całą linie produkcyjną ciast.  Przez odjazdem Włosi 
zwiedzili Kraków.  Szczególnie zainteresowani byli dzielnicą żydowską czyli 
Kazimierzem. Cały wydział pracował nad tym by wszystko dobrze wypadło                 
i udało się. Chciałabym  teraz zaprezentowano radnym  film  z pobytu delegacji 
włoskiej w  Chęcinach nakręcony przez powiatową telewizją , który również 
zostanie przesłany do Włoch”.                                                                                                    

Wypowiedzi towarzyszyła prezentacja multimedialna. 

 

 Do pkt 6                                                                                                                                                                                                                 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o wynikach dokonanej analizy 
oświadczeń majątkowych radnych.  

Rada przyjęła powyższą informację, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Do pkt 7                                                                                                                                                                                                                  
Informacja Starosty o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. 

Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka                                                                                                                       
Przedstawił informację Starosty o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodniczący Rady  Józef Szczepańczyk                                                                                                                                                   
„Byśmy mieli mniej problemów z wypełnianiem oświadczeń majątkowych na 
przyszły rok propozycja, by służby prawne starostwa opracowały taki  
informator dla radnych jak sobie  z tym drukiem poradzić by łatwo było ten 
obowiązek ustawowy spełnić. Natomiast nie wiem czy państwo widzieli projekt 
nowych przepisów antykorupcyjnych i tam dopiero w tych oświadczeniach 
będzie trzeba wszystko opisywać.  Mam  nadzieje, że to nie ujrzy światła 
dziennego bo Komisja Wspólna Rządu i Samorządu , zwłaszcza strona 
samorządowa oprotestowała ten projekt”. 

Rada przyjęła powyższą informację,  która stanowi -załącznik nr 5 do protokołu.  
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Do pkt 8                                                                                                                                                                                                                 
Informacja o stanie przygotowań do akcji zimowego utrzymania dróg. 

Przewodniczący Rady  Józef Szczepańczyk                                                                                                                         
„ Mam prośbę, by członek Zarządu Powiatu bądź dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg  odnieśli się do wniosków  ze wspólnego posiedzenia Komisji 
Budżetu i Finansów i Komisji Bezpieczeństwa  Publicznego, Ochrony 
Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym zagrożeniom                      
z 19 października br. Te połączone komisje zawnioskowały  o przygotowanie 
informacji  w następującym temacie :                                                                                                                   
- w jaki sposób kategoryzowane są drogi powiatowe?                                                                                   
- jakie są kryteria do klasyfikacji dróg przy zimowym utrzymaniu?                                                      
- jaki jest koszt wykoszenia 1 km drogi/rowu/pobocza, a jaki koszt zakupu    
urządzenia do koszenia rowów?                                                                                                                
- jakie są koszty bieżące utrzymania dróg w zakresie wykaszania poboczy, 
udrażniania rowów?                                                                                                                 
Zanim oddam głos osobie, która nam to zrelacjonuje, czy państwo  radni 
zamierzają zabierać głos w sprawie tej informacji. Jeżeli tak to proszę                        
o zgłaszanie takiego zamiaru.                                                                                                                                           
Wobec tego według kolejności zgłoszeń” 

Radny Władysław Jacewicz                                                                                                                                                           
„Mamy dość obszerną informację. Nie mnie jednak tą informacją przynajmniej 
członkowie mojego Klubu, są nie zaspokojeni.  Opracowane zostały standardy, 
myślę  że na początku działania powiatu sprzed 13 lat  na podstawie zarządzenia 
ministra transportu. Nasze drogi powiatowe  są od 4 do 6 standardu i  jakaś ilość 
dróg pozostały , która nie mieści się w tych standardach. To, co te standardy  
przewidują jest niedopuszczalne . Wiem, że nasze drogi nie utrzymywane były 
w tych standardach , były utrzymywane w standardach lepszych . Był głos na 
Komisji Dróg , że powinniśmy przystąpić do sprawdzenia tych standardów, 
ponieważ podczas  minionego10 - lecia zmieniło się natężenie ruchu na 
poszczególnych drogach powiatowych. To, co w materiale zapisane, że                      
w standarcie 4 mogą występować przerwy 8- godzinne, w  5  standarcie  24 -
godzinne a  6 standarcie 48- godzinne to jest praktycznie niemożliwe, ponieważ 
większość  szkół na terenie powiatu jest przy drogach powiatowych i nikt z nas 
nie wyobraża sobie, że można byłoby dopuścić do  przerw 8 czy 48 godzinnych 
w dowozie do szkoły. Osobiście uważam,  że dużo zależy od tego jaka jest 
jakość wykonywanych usług na drogach powiatowych . Jeśli chodzi o jakość 
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można dużo poprawić nie koniecznie zwiększając na to  środki finansowe . Jako 
radni będziemy to sprawę monitorować, będziemy traktować sprawę 
interwencyjne czyli 6 standard dopuszcza interwencyjne odśnieżanie, czyli te 
interwencje powinny być według mnie od 4,5,6 standardu. Na bieżąco 
monitorowanie jakości  odśnieżania tych dróg może nam wiele pomóc. Prośba 
do dyrektora PZD, o ile jest to możliwe bo pewno przetargi za zakup piaski się 
już zakończyły, aby stosować  piasek lepszej jakości. Zwracałem uwagę, że 
dotychczas używany piasek jest najgorszej jakości co powoduje to, że 
posypywanie tym piaskiem  stwarza zagrożenie.  Piasek ten posiada dużo frakcji 
gliniastych, ilastych  przynajmniej, tak było na terenie dróg w gminie Zagnańsk 
i robi więcej złego nic dobrego. Wiem, że jakość piasku to są złotówki, ale na 
pewno życzylibyśmy sobie by tego piasku było mniej wysypane  a żeby  była 
większa  skuteczność,  by nie tworzyło się  błoto poślizgowe. Po raz kolejny 
zwracam się z prośbą , by rozważyć  zakup urządzenia do  produkcji solanki. Są 
miejsca łuki, podjazdy, które są niebezpieczne gdzie tylko  solanka może 
przynieść pożądany efekt. Od wielu lat mój głos jest nie słyszalny a co roku tam 
gdzie nachylenia są duże występują problemy. Mam nadzieję, że to co jest 
zapisane w standardach to tylko  czysta teoria  a drogi nasze będą utrzymywane 
dobrze i prośba by wymusić odpowiednią jakość” 

Radny Kazimierz Bielecki                                                                                                                                                                                 
„ Zostaliśmy w zasadzie wywołani to tablicy w tej sprawie . Na komisji 
złożyliśmy nasze uwagi. Będziemy zabierać głos  w zależności od tego jaka 
będzie odpowiedź Zarządu czy PZD . Jeżeli odpowiedzi będą satysfakcjonujące 
to nie będziemy zabierać głosu, ale  jeżeli nie to będziemy dalej sprawę drążyć.  
W dużej mierze radny Jacewicz przekazał państwu wszystko”. 

Radny Marek Kwiecień                                                                                                                                                                                       
„ Problem standaryzacji dróg jest nam znany. Kolego  Karolu,  byłeś                               
w I kadencji  i te standardy zatwierdzałeś. Nie prawdą jest, że nie wiąże się to                 
z finansami. Zwiększenie soli w piaski,  bo w tej chwili mamy 10 %  mieszankę,  
więc wiąże się to z kosztami. Komisja, w której jesteś członkiem,  analizowała                  
i zdajemy sobie sprawę, że przez te 12 lat w naszym powiecie wiele się 
zmieniło,  powstały nowe drogi, nowe dojazdy do szkół. Oczywiście trzeba to 
zmieniać. Komisja mając na względzie powagę i nie zwiększanie środków na 
ten okres zimy zajmie się tym problem. Kto będzie chciał wziąć udział i ma 
swoje spostrzeżenia co do zmiany kategoryzacji tych dróg, zapraszam na 
posiedzenie Komisji  Dróg  w miesiącu kwietniu podczas którego  zajmiemy się  
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zmianą tych standardów. Ale, żeby to zrobić to już teraz będąc na etapie 
projektowania budżetu  pamiętajmy o zwiększeniu środków, bo nie da się                     
z czegoś z robić coś. Musimy zwiększyć środki z czego Zarząd zdaje sobie 
sprawę.                                                                                                                   
Kolejna sprawa to zakup ciągników wielofunkcyjnych. Cieszę się, że o tym 
myślą radni z innych komisji . Komisja resortowa, którą kieruję też 
wnioskowała przed poprzednią sesją o zakup dwóch ciągników .Zarząd stoi na 
stanowisku zakupu jednego ciągnika. My ponownie zawnioskowaliśmy aby 
były zakupione jednak dwa  ciągniki. Przychodzi okres lata i wszyscy żądamy                            
2, 3 krotnego koszenia a jak możemy kosić skoro nie mamy odpowiedniego 
sprzętu. To się nie da bez środków finansowych . Jako szef Komisji Dróg proszę 
radnych by o tym  pamiętać przy budżecie”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Janik                                                                                                                       
„Chciałam się odnieść do samej informacji bo uważam, że jako radni 
zasługujemy na więcej niż na corocznie kserowaną  informację. W ubiegłym 
roku kiedy dostałam informacje z PZD wskazałam, że u mnie niektóre 
miejscowości nie są miejscowościami tylko ulicami i nawet takie proste rzeczy 
nie zostały poprawione. Dla mnie informacja o stanie przygotowań do akcji  
zimowego utrzymania dróg   to nie jest tylko sama standaryzacja tylko pełna 
kompleksowa informacja. Jesteśmy radnymi a co za tym idzie my jesteśmy  
łącznikami między PZD , Starostwem a naszymi mieszkańcami. Swego czasu 
pytałam dyrektora, w którym momencie my interweniujemy, posypujemy?               
Wtedy kiedy jest zgłoszenie.  Czyje zgłoszenie? Kto ma  dzwonić ? Częste 
dzwonienie przez  różne osoby  utrudnia prace PZD.  Ale z drugiej strony skąd 
w Obwodzie w Strawczynku, to mój obwód,  wiadomo, że dane trasy są 
nieodśnieżone. Sama w ubiegłym roku  w zimę wielokrotnie dzwoniłam za co 
została pouczona, że nie ja jestem od nadzorowania pracy PZD. Natomiast 
bezpieczeństwo naszych mieszkańców jest ważne. Oczekuje informacji jak 
nasze drogi są przygotowane do akcji zimowego utrzymania dróg”. 

Radny Tomasz Lato                                                                                                                                                                                          
„Odniosę się do wypowiedzi przewodniczącego Marka Kwietnia, bo poczuł się  
już albo dyrektorem PZD albo członkiem Zarządu. Ponieważ odpowiedzialność 
jaka spoczywa  na przewodniczącym to odpowiedzialność dążenia do tego, aby 
radni w tej komisji pracowali w taki sposób, aby zdążyć na czas ze 
standaryzacją. Jeżeli mamy w tej sprawie swój głos  i chcemy zachęcam Zarząd 
do zmian  powiem tu o dziwnej sytuacji gdzie oprę do standardów MPK, które 
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dowożą mieszkańców do pracy czy do szkół  i dużo się pozmieniało i w tej 
chwili te autobusy jeżdżą inaczej. Przy pewnym uporządkowaniu bez 
dodatkowych środków można by doprowadzić do tego, że nie byłoby tak,  że na 
trasie któregoś z autobusów  mamy trzy standardy odśnieżania . Powinien być 
jeden standard taki, który zapewni temu autobusowi  w tym samym czasie 
wyjazd na trasę. To powinniśmy wziąć pod uwagę już  teraz a nie w kwietniu 
dlatego, że wtedy będzie już po zimie. Wiem, że i pracownicy PZD , my radni i 
Zarząd chcemy to zrobić  więc nie możemy mówić,  że się nie da, że nie mamy 
środków.  Bez względu na to gdzie siedzimy i w której komisji pracujemy jest to 
nas wspólny interes  i interes mieszkańców  powiatu. Chciałem zwrócić uwagę 
na to, że  w tym materiale nie mamy informacji  nt. przygotowań do odwodnień,  
przepustów a to są ważne sprawy bo potem woda wydostaje się z tych rowów na 
jezdnię i uniemożliwia przejazd,  utrudnia poruszanie sie szczególnie małym 
samochodom osobowym. Chciałbym zaapelować, aby biorąc pod uwagę ilość 
kilometrów dróg  w danej gminie te działania przygotowawcze, odwodnieniowe,  
rowy,  jakieś drobne naprawy były w podobny sposób dzielone. Ponieważ 
zauważa się na terenie powiatu gminy gdzie w sumie  bardzo dużo jest zrobione 
natomiast mamy gminy takie gdzie odbiegają wygładem poboczy  i rowów  od 
pozostałych . I tu powinniśmy dążyć do porównawczego działania we 
wszystkich 19 gminach „. 

Zbigniew Wróbel  zastępca dyrektora PZD w Kielcach                                         
„ Wnioski z komisji - w jaki sposób kategoryzowane są drogi powiatowe?   
Myślę,  że chodzi o  kategorię zimowego utrzymania dróg. Więc w 1998 r. pan 
Marek Kwiecień jako ówczesny członek Zarządu Powiatu odpowiedzialny za 
drogi przejmował od Dyrekcji  Okręgowej Dróg Publicznych wszystkie 
dokumenty m.in.  był wykaz standardów zimowego utrzymania dróg. Dawne 
drogi wojewódzkie, które stały się drogami powiatowymi  od  1 stycznia 1999 r. 
były posegregowane według  4,5 i 6 standardu. Taki wykaz był modyfikowany 
bo część dróg miała nawierzchnię tłuczniową na którą  później położono 
dywanik bitumiczny i przesunięcia do góry w standardach były . Nic nie stoi na 
przeszkodzie by te standardy zwiększać tylko wiąże się to z kosztami. Jeżeli 
byśmy chcieli mieć drogi utrzymane jak wojewódzkie czy krajowe  to 
musielibyśmy wydać cały budżet  PZD na zimowe utrzymanie dróg.  W tej 
chwili jest to około 50 mln zł. Natomiast  na  przyszłym roku gdzie nie ma 
środków unijnych, schetynówek ten budżet jest  o połowę mniejszy i te 25 mln 
zł. wystarczyłoby by utrzymać  drogi w takim standardach, by każdy był 
zadowolony. 
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Drugie pytanie - jakie są kryteria do klasyfikacji dróg przy zimowym 
utrzymaniu?   Kryteria te  to przede wszystkim natężenie ruchu . Tam gdzie 
większy ruch to musi wyższy standard.  Ale też komunikacja , transport 
samochodowy.  

Trzecie pytanie -  jaki jest koszt wykoszenia 1 km drogi/rowu/pobocza, a jaki 
koszt zakupu  urządzenia do koszenia rowów?  Koszt 1 km drogi, odnośnie 
koszenia o szerokości 1 m,  to ok. 150 zł.                

Kolejne pytanie - jakie są koszty bieżące utrzymania dróg w zakresie 
wykaszania poboczy, udrażniania rowów?  Rocznie wydajemy  na jednokrotne 
wykaszanie poboczy z tym, że nie wszystkich dróg ok. 65 tys. zł.  Koszt zakupu 
urządzenia do koszenia rowów zakupionego  w ubiegłym roku  było 340 tys. 
380  zł. Jakbyśmy chcieli zrobić  wszystko to, co jest do zrobienia odwodnienia , 
rowowy, ścinka poboczy to myślę, że brakłoby pieniędzy  z  jednorocznego 
budżet PZD. W tej chwili wydajemy ok 400 tys. zł. ale to kropla w morzu 
potrzeb. 

Jeśli chodzi o odpowiedź  na pytanie radnego  Jacewicz to myślę, że radny 
Kwiecień powiedział w zasadzie to, co ja bym powiedział. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                   
„ Panie dyrektorze będzie lepiej niż rok temu czy nie?  Wiem, że zależy to od 
tego ile śniegu spadnie”. 

Zbigniew Wróbel  zastępca dyrektora PZD w Kielcach                                                                     
„ Jest takie powiedzenie , że jeżeli drogowcy zaskoczą zimę to będzie koniec 
świata, także ja końca świata nie przewiduje”.      

Radny Kazimierz Bielecki                                                                                                                                                              
„ Gdyby na Komisji Dróg była właściwa informacja i w zasadzie tak powinno 
być,  to dziś na sesji nie powinniśmy tracić czasu, bo te wszystkie sprawy 
byłyby rozwiązane na komisji i po to są posiedzenia komisji by  tam debatować, 
rozważać, uzgadniać. W związku z tym pytania, które się nam nasunęły 
przekazujemy w tej chwili i musielibyśmy mocno dyskutować na tymi 
wszystkimi danymi, które nam pan dyrektor Wróbel nam przedstawił . Nie biorę 
informacji pana przewodniczącego Kwietnia, bo tu nastąpiła jakaś zamiana ról 
pana ale te dane o których pan mówił, o klasyfikacji  to my wiemy. Tylko pytam 
– od 2008 do 2011 r. minęły trzy lata i te warunki chyba się zmieniły, drogi 
zostały zmienione, mieszkańcy poszczególny miejscowości się zmienili i bez 
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tego trzeba to  uaktualniać. Chodziło by mi o to,  by była ta informacja dlaczego 
i kto dokonał  z poszczególną charakterystyką dróg. Dziś na sesji nie ma sensu 
rozważać i dyskutować z panem dyrektorem. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie 
finansowe to właśnie pod potrzeby, dopiero będzie można mówić                         
o zabezpieczeniu. Była zgłoszona propozycja zakupu dwóch ciągników 
wielofunkcyjnych do wykaszania poboczy, by każdy obwód miał ten sprzęt. 
Mnie nie interesuje czy będą dwa czy trzy ciągniki,  mnie interesuje by drogi 
były bezpieczne, by zakrzewienia nie stwarzały zagrożenia bezpieczeństwa na 
drogach. Jak to rozwiąże PZD to jest ich sprawa i Zarządu Powiatu . Jeżeli 
przedstawią właściwe propozycje Rada się nad tym zastanowi i odpowiednią 
decyzje podejmie”. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                         
„ Z tej wymiany zdań wyciągnąłem trzy istotne wnioski  a mianowicie, że 
należy się przyjrzeć czy te ciągi drogowe, które są zaliczane do poszczególnych 
standardów są należycie przypisane bo jednak od 1998 r. trochę czasu upłynęło , 
po drugie znaleźć odpowiedź na pytanie jak Zarząd zamierza poprawiać 
bezpieczeństwo na drogach, czy zamierza to robić w oparciu o własny sprzęt, 
czy kontraktowanie i co się nam bardziej opłaci. A jeśli chodzi o zabezpieczenie 
finansowe to do 15 listopada br. Zarząd przedstawi nam projekt budżetu na 2012          
i wtedy będzie okazja przyjrzeć się jak  mogą być realizowane zadania zakresu 
drogownictwa. Zachęcam radnych, żebyśmy się nie spieszyli z uchwalaniem 
budżetu, by był czas na przeanalizowanie tych propozycji Zarządu  a mamy czas 
do końca lutego przyszłego roku na uchwalenie budżetu.  Rozumiem tak ,że tą 
informacje w tym kształcie przyjmujemy natomiast oczekujemy od Zarządu na 
odniesienie się do tych propozycji, które ja w tych trzech punktach                                   
a uzupełniony czwartym punktem przez radnego Jacewicza”.                                                      

Rada przyjęła  powyższą informację, która stanowi -załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Do pkt 9                                                                                                                                                                                                                         
Informacja o stanie realizacji zadań  oświatowych za rok szkolny 2010/2011                    
w powiecie kieleckim.  

Radny Andrzej Michalski                                                                                                                                                                                      
„ Faktycznie dokument obszerny  i wymóg formalny wynikający z art. 5a  
ustawy o systemie oświaty  został spełniony.  Tym nie mniej zainteresowała 
mnie tabela nr 4 na str. 12 chodzi o wyniki egzaminów zawodowych.                
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W  jednym  z zespołów szkół  zgłoszono  8 uczniów do egzaminu. Czy te liczby 
oznaczają jednocześnie, że to są absolwenci tych szkół?  Co się okazuje, że                  
w tym przypadku nikt nie otrzymał dyplomu. Analizując dalej poszczególne 
tabele  dotyczące egzaminów w tym konkretnym zespole szkół, dowiadujemy 
się z tabeli nr 15 na str. 20,  że na pomoce dydaktyczne , konkretnie na 
wyposażenie bibliotek przeznaczono w tej szkole 224 zł. Kolejna tabela nr 8  
środki  wykorzystane na doskonalenie nauczycieli w roku  szkolnym 2010-2011. 
Jeśli chodzi o ten zespół szkół  to w tabeli jest kreska rozumiem, że nie 
wykorzystano środków i potrzeby do końca 2012 roku kreska czyli nie 
przewiduje się. Tymczasem z art. 70 Karty Nauczyciela jest zapis, który nakłada 
obowiązek na organ prowadzący przeznaczać środki na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli w wysokości 1 % wynikającego z wynagrodzeń. Dlatego mam 
pytanie czy dokonano analizy egzaminów zewnętrznych, czy wyciągnięto 
wnioski i czy przewidziane są jakieś działania zmierzające do poprawy 
wyników kształcenia”. 

Lidia Grzanka naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu                                                                                                                             
„ Wszystkie te problemy, które przedłożył radny Michalski  ja się z nimi                       
w 100 %  zgadzam.  Jeśli chodzi o liczby z tabeli nr 4 to do matury tak jak i do 
egzaminu zawodowego uczniowie wypełniają deklaracje i zgłaszają się . W tej 
chwili po zmianie z systemu dotyczące egzaminów zewnętrznych jest tak, że do 
klasy np.  technikum w zawodzie technik żywienia.... chodzi 14 uczniów i tych 
14 uczniów  ma prawo do zgłoszenia się  i do przystąpienia do egzaminu 
zawodowego. Szkoła zgłasza do OKL tych uczniów, ale to nie oznacza, że na 
ten egzamin przyjdą bo cześć z nich pomimo, że zgłosiła chęć udziału                     
w egzaminie nie przychodzi. Tak samo jest  z egzaminem maturalnym. Egzamin 
zawodowy został postawiony bardzo wysoko i wymagany próg  75 %  stanowi 
barierę dla wielu uczniów. Ale też mówi się o tym , że np. technik budownictwa  
nie może być dobry na 30 %.  Musi być to technik budownictwa , który potrafi 
tą ścianę od początku do końca postawić. W związku z czym ja się zgadzam                
z tym 75 % wymogiem. Tylko w tej chwili jest tak po zmianie rozporządzenia, 
że już  od ubiegłego roku dzieci dostają świadectwo ukończenia szkoły średniej, 
na którym nie jest napisane w jakim zawodzie kończył  szkołę.  Myślę, że 
ministerstwo chciało podkreślić wagę tego zewnętrznego dyplomu czyli uczeń 
kończy 4-letnie technikum, dostaje świadectwo ukończenia szkoły średniej                    
w kwietniu i na tym świadectwie nie ma zaznaczone, że jest to np. technik 
budownictwa. Chciano w ten sposób podkreślić wagę dokument jakim jest 
certyfikat ukończenia związany z egzaminem zewnętrznym.  Na temat szkoły w 
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Nowej Słupi długo by mówić. Zgłoszonych było 8 uczniów , przystąpiło 8, 
egzamin zdało 8 uczniów . Do praktycznego przystąpiło 8 uczniów ale nie zdał 
nikt czyli tych 75 % nie uzyskał nikt i dlatego też nikt nie otrzymał dyplomu.  
Ponieważ jest zawsze dbałość o budżetu oświatowe tym bardziej, że szkoły nam 
się kurczą i budżety będą nam się kurczyć   a zadania  należy realizować. Nie 
tylko radny Michalski ale również inni  radni  zwrócili uwagę na to,  dlaczego 
na doskonalenie i dokształcanie nauczycieli w szkole w Nowej Słupi jest zero 
ponieważ szkoła, pani dyrektor nie zgłasza potrzeb w zakresie doskonalenia 
zawodowego. Zasada jest taka, że dyrektorzy zgłaszają szkołę do szkolenia 
dlatego też po rozmowie z panią dyrektor  zapytałam czy szkoła funkcjonuje tak 
dobrze,  że wszyscy wszystko wiedzą i nikt nie potrzebuje się doskonalić. Pani 
dyrektor odpowiedziała, że wszystko przeanalizuje to co do tej pory  było                     
i postara się jeszcze zgłosić potrzebę doskonalenia nauczycieli. Ale ja  w tym 
materiale, który kończy się 31 sierpnia  czyli za ubiegły rok nie mogę pokazać, 
że ta szkoła do tej pory wykorzystywała środków na ten cel, bo nie 
wykorzystywała.  W skali powiatu dużo środków jest wykorzystywanych na ten 
cel i pomoce ale to wszystko jak radny Michalski doskonale zdaje sobie z tego 
sprawę zależy też i od dyrektora szkoły i jak o tą szkołę dba. My, jako organ 
prowadzący nie stajemy na  drodze dyrektorowi a wręcz pomagamy bo jeszcze 
na Zarządzie stawiane są dodatkowe prośby o poza tymi, które były w budżecie 
szkoły aby pomóc danej jednostce jeśli widzimy, że dana jednostka chce 
zrealizować coś ponad to. W związku z tym, że te egzaminy zawodowe zostały 
wywołane chciałam powiedzieć,  że tego w materiale nie ma. Jeśli chodzi                  
o egzaminy wewnętrzne to nasze szkoły powiatowe  nawet w tym roku nie 
wypadły tak jakby tu sugerował .......tzn. źle się wyraziłam to, że 8 uczniów się 
zgłosiło  i nikt nie zdał to nie znaczy, że szkoła  w Nowej Słupi jest szkołą małą 
gdzie przychodzą dzieci z dużymi zaległościami w nauce. Jeśli chodzi                     
o egzamin zawodowy w naszych szkoła w sesji letniej 2011 r. jeśli mówimy                   
o zawodzie technik budownictwa to jesteśmy lepsi niż województwo 
świętokrzyskie  niż zasięg OKL Łódź. Np.  w technikum mechaniczny                        
w Chmielniku mieliśmy zdawalność  100 % a w OKL Łódź  57,6 % ,                       
a w województwie   60 % . Natomiast w innych zawodach jesteśmy gorsi. 
Mamy o 8 punktów  procentowych mniej jeśli chodzi o średnią zdawalność  
egzaminu zawodowego  w stosunku do województwa  ale mamy za to  więcej                   
z egzaminów maturalnych. Jest jeszcze jeden problem, jeśli chodzi o egzaminy 
zewnętrzne. W technikach młodzież podchodzi to tego egzaminu zawodowego 
tak : -zdałem maturę, idę na studia -  a  termin  czerwcowego egzaminu 
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zawodowego, już po maturze nie mobilizuje młodzieży do nauki. Nie 
przywiązują wagi do przygotowania się takiego jak do matury. Wychodzą           
z założenia, że większa jest szansa na uzyskanie wymagalnych 30 % z matury             
a z egzaminu  zawodowego 75 % więc marne szanse na zdanie. Na egzamin 
zgłaszają się zazwyczaj wszyscy albo nie przychodzą lub podchodzą do niego 
na luzie – zdadzą to dobrze, nie zdadzą mają maturę i  idą na studia . Te dane są 
rzetelnym danymi, przedstawiają faktycznie tak jak było”. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                          
„To co pani naczelnik mówi to jest bardzo smutne dlatego, że to nam obrazuje 
jakie mamy standardy jeśli chodzi o poziom polskiej edukacji . A z tym 
dyplomem to nas pani dobiła. Uczeń otrzymuje świadectwo ukończenia szkoły 
ale nie wiadomo czego ten delikwent się uczył’  

Lidia Grzanka naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu                                                                                                                              
„Ponieważ  rozporządzenie poszło tak daleko,  że wybrnięto z tej sytuacji tak, że 
dziecko ma prawo przyjść do szkoły w której kończyło naukę gdzie otrzyma  
zaświadczenie w jakim zawodzie się kształcił . To tylko dodatkowa papierologia 
dla szkoły.  Ale  pracodawcy też są już coraz bardziej wyedukowani,  ponieważ 
to jest to dyplom  uznawany w UE i  chcą dyplomu. I dlatego np. kiedy byliśmy 
z Wicestarostą Zenonem Janusem na spotkaniu  grypy ze Związku Powiatów 
Polskich , w powiecie Polkowickim  gdzie jest strefa ekonomiczna i działa 
zakład Volkswagena. Powiat ten prowadzi szkołę w zawodzie technik 
mechatronik  i z zakładu wyszła propozycja  do uczniów , że jeśli zdadzą 
egzamin zewnętrzny to mają zapewniona pracę w tym zakładzie. Ta motywacja  
do nauki wtedy jest ogromna. Myślę, że młodzież nasza potrzebuje takiej 
motywacji  i przeświadczenia, że ten dyplom jeśli go uzyska to zapewni mu 
pracę.  Nie wszystkie szkoły mają taki luksus i mają podpisywane umowy, tak 
jak kiedyś szkoły przyzakładowe kiedy kształciły i określały kogo szkoła ma 
kształcić i od razu zatrudniali”.   

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                            
„Te wyjaśnienia rozwiały te wątpliwości,  aczkolwiek można by powiedzieć, że 
dla takich, którzy nie znają się na edukacji jak ja wręcz te wątpliwości  
pomnożyły ale to nie chodzi o to co my jesteśmy w stanie zrobić  tylko                       
o rozwiązania systemowe dotyczące szkolnictwa zawodowego i nie tylko” 

Rada przyjęła powyższą informację, która stanowi -załącznik nr 7 do protokołu. 
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Do pkt 10                                                                                                                                                                                                             
Informacja z  realizacji „Strategii Rozwoju Turystyki w Powiecie Kieleckim               
w latach 2004-2013”. 

Rada przyjęła powyższą informację, która stanowi -załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Do pkt 11 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 
2011-2030 i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII /77 /11 w sprawie zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kieleckiego na lata 2011-2030, która stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
 

2. zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk                                                                                 
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2011 rok i poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
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W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 78/ 11 w sprawie w sprawie 
zmian w budżecie powiatu na 2011 rok , która stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 

3. uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego – 
aktualizacja na lata 2012-2015 w perspektywie do roku 2019” 
 

Pani Marta Majka - Instytut Gospodarowania Odpadami z Katowic                       
„ Reprezentuję Spółkę IGO Instytut Gospodarowania Odpadami z Katowic. 
Poprzednią aktualizacje Programu Ochrony Środowiska mieliśmy przyjemność 
również wykonywać i została ona przyjęta uchwałą  Rady Powiatu                               
w październiku 2007 r. wraz z Planem Gospodarki Odpadami. Ponieważ 
zgodnie  z przepisami prawa ściśle  mówiąc , że jest konieczność aktualizacji 
tych dokumentów nie rzadziej niż raz na cztery lata. W związku z tym w tej 
chwili przypadła kolejna transza aktualizacji  tych dokumentów. Przy czym jeśli 
chodzi o Plan Gospodarki Odpadami  przepisy się zmieniły w tej kwestii . 
Weszła w tym roku ustawa o utrzymaniu porządki i czystości w gminach i od 
stycznia 2012 r. przestają funkcjonować Plany gospodarki odpadami na szczeblu 
gminnym i powiatowym. Do końca czerwca 2012 r. mają powstać plany 
wojewódzkie i wszystkie gminy do końca przyszłego roku muszą dostosować 
regulaminy utrzymania czystości i porządku w gminach do tych planów 
wojewódzkich. I faktyczny start tej nowej ustawy przewiduje się na styczeń 
2013 roku.   Programu Ochrony Środowiska jest takim dokumentem, który 
określając cele i działania do realizacji należy brać pod uwagę dokumenty 
strategiczne wyższego szczebla.  Aktualizacja Programu ochrony środowiska 
dla powiatu kieleckiego powinien być zgodny przede wszystkim:                                     
- z ustaleniami i rekomendacjami wynikającymi z „Polityki Ekologicznej 
Państwa w latach 2009-2012 z perspektywą do roku 2016”,                                        
- z ustaleniami i rekomendacjami wynikającymi z „Programu ochrony 
środowiska dla województwa świętokrzyskiego”,                                                                                           
- ze „Strategią Rozwoju Powiatu Kieleckiego do roku 2020”,                                                                 
- z „Planem Rozwoju Lokalnego Powiatu Kieleckiego”.                                                                          
Nadrzędny cel „Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego - 
aktualizacja na lata 2012-2015 w perspektywie do roku 2019” został określony 
jako: Zapewnienie mieszkańcom jakości życia na wysokim poziomie oraz 
zrównoważony rozwój powiatu, w którym środowisko przyrodnicze i jego 
ochrona mają znaczący wpływ na przyszły charakter obszaru i równocześnie 
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wspierają jego rozwój społeczno-gospodarczy. W stosunku do poprzedniej 
transzy programu wydłużyła się nieco procedura opiniowania tego dokumentu 
tzn. oprócz uchwały Zarządu Województwa dodatkowo weszła w życie ustawa  
o udziale społeczeństwa w działaniach na rzecz ochrony środowiska i do 
programu ochrony środowiska wykonuje się prognozy oddziaływania tego 
dokumentu na środowiska . Ta prognoza w raz z programem trafić musi do 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i  do sanepidu do zaopiniowania. 
Dodatkowo również był etap konsultacji społecznych. Program znajdował się   
21 dni roboczych na stronie internetowej starostwa, na tablicy ogłoszeń                         
i w gazetce lokalnej. W ramach tych konsultacji również  gminy wypowiadały 
się  w kwestii tego dokumentu. Komponenty ujęte w programie to edukacja 
ekologiczna. Na terenie powiatu funkcjonuje program edukacji ekologicznej            
pn. „Dla Ziemi, dla siebie”. Przewidziano konkursy ekologiczne dla uczniów 
szkół podstawowych gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych.  Jeśli chodzi                        
o ochronę zasobów naturalnych to na terenie powiatu formami ochronnymi 
przyrody są: park narodowy (1), parki krajobrazowe (8), obszary chronionego 
krajobrazu (12), rezerwaty przyrody (29), obszary Natura 2000 (20), zespoły 
przyrodniczo-krajobrazowe (5), użytki ekologiczne (15), stanowiska 
dokumentacyjne (3) oraz ponad 100 pomników przyrody, które tworzą tzw. 
system obszarów i obiektów prawnie chronionych. Jest dość duża rotacja, 
przyrost obszarów Natury 2000.  Założony cel to ochrona i wzrost 
różnorodności biologicznej i krajobrazowej i utrzymanie siedlisk 
przyrodniczych  i gatunków w jak najlepszym stanie. Gospodarka leśna  to  jako 
cel założono prowadzenia racjonalnej gospodarki leśnej. Istotnym kierunkiem 
działań  jest realizacji gospodarki leśnej w oparciu o plany urządzania lasów 
jeśli chodzi o lasy państwowej i uproszczone palny lasów jeśli chodzi o lasy 
prywatne. W tej chwili  na terenie powiatu takie uproszczone plany lasów 
powstają.  Jeśli chodzi o ochronę powierzchni ziemi jest tam zagadnienie gleby 
to są badania jakości gleb będące w kompetencjach Starosty. Badania takie były 
wykonywane na szczeblu krajowy i wojewódzkim i nie  stwierdzono 
przekroczeń. Jeśli chodzi o gospodarkę wodno-ściekową szereg zagadnień jest 
w kompetencjach gmin. Starostwo głownie ma uprawnienia do wydawania 
pozwoleń wodno-prawnych dla przedsiębiorców,  którzy wytwarzają ścieki 
przemysłowe.  Jako cel osiągniecie dobrego stanu wód powierzchniowych                    
i podziemnych   oraz  działania wspomagające gminy w swoich kierunkach 
działań  czyli np. wspieranie budowy kanalizacji deszczowej czy 
przydomowych oczyszczalni. Jeśli chodzi o powietrze atmosferyczne to 
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pierwszy raz w 2010 r. Wojewódzki Inspektorach Ochrony Środowiska wykonał 
badania jakości powietrza w oparciu o nową dyrektywę unijną. Jeszcze w 2009 
roku powiat kielecki był jako osobna strefa. W tej chwili zgodnie z  tą 
dyrektywą  na terenie Województwa Świętokrzyskiego jest podział jedynie na 
dwie strefy- strefa samego miasta Kielc i strefa świętokrzyska obejmująca cały 
pozostały teren województwa. Starostwo ma w kompetencjach wydawanie 
pozwoleń na wprowadzanie gazów i pyłów do powietrza  dla przedsiębiorców 
którzy emitują tego typu zanieczyszczenia.  Jeśli chodzi o odnawialne źródła 
energii to na terenie powiatu są zlokalizowane elektrownie wodne, wiatrowe , 
biogazownie i jedna instalacja do spalania biomasy. Cel to zwiększenie 
wykorzystania odnawialnych źródeł energii. Jeśli chodzi o hałas to monitoring  
wykonywany jest  przez Wojewódzki Inspektorach Ochrony Środowiska.                      
W 2010 r. były wykonane badania hałasu  drogowego zleconego przez 
Generalną Dyrekcje Dróg Krajowych i  Autostrad na drodze krajowej                       
nr 7,73,74. Na różnych odcinkach tych dróg i o różnej porze dnia i nocy 
odnotowano przekroczenia na poziomie od 2 do 21 decybeli. Podobne jeśli 
chodzi o hałas przemysłowy.  W 2010 r. przebadano 6 różnych zakładów                      
z terenu powiatu. W trzech zakładach wykryto przekroczenia hałasu.  Jeśli 
mówimy o poważnych awariach przemysłowych to mamy na myśli zakłady                   
o dużym i zwiększonym ryzyku wystąpienia awarii. Na terenie powiatu są dwa 
takie zakłady: Intergaz Spółka Sitkówka-Nowiny oraz Maksam z o.o.                          
O poważnych awariach przemysłowych mówimy wtedy kiedy przez teren 
powiatu przebiegają drogi, którymi jeżdżą samochody przewożące różnego 
rodzaju środki chemiczne. W programie jest tabela z wykazem dróg i rodzajem 
środków chemicznych przewożone przez te drogi. Jeśli chodzi o obowiązki 
usuwanie skutków awarii,  to przede wszystkim leżą po stronie sprawcy szkody, 
na organach straży pożarnej i na wojewodzie. Kierunki działań należałoby wziąć 
pod uwagę wyznaczenie miejsc do parkowania dla samochodów przewożących 
materiały niebezpieczne i miejsc do tymczasowego magazynowania odpadów 
powstałych w trakcie skutków  usuwania kolizji. Harmonogram zadań do 
realizacji na kolejne 4 lata  funkcjonowania programu. Sprawozdanie z realizacji 
Programu Ochrony Środowiska, które wykonywane jest raz na dwa lata. Jeśli 
chodzi o koszty zero złotych , ponieważ państwo sami wykonujecie takie 
sprawozdanie . Kolejna aktualizacji programu zgodnie z przepisami za 
najbliższe cztery lata 25 tys. zł.  Kontynuacja programu edukacji ekologicznej 
”Dla ziemi, dla siebie „ po 55 tys. zł. na rok . Rewaloryzacja zabytków  20 tys. 
zł. , dalej poprawa warunków sanitarnych, budowa lokalnych oczyszczalni np.      



23 

 

w Rembowie czy wymiana kanalizacji w Łagiewnikach 850 tys. zł. na 
najbliższe cztery lata. Sporządzenie  uproszczonych planów lasów na najbliższe 
dwa lata  po 110 tys. zł rocznie czyli jeszcze 220 tys. zł. Prowadzenie 
okresowych badań jakości gleb 40 tys. zł. , dalej wspomaganie zadań 
monitoringu powietrza, hałasu  w wysokości  20 tys. zł.  i zadania z zakresu 
ochrony powietrza to są zadania termomodernizacji budynków dla obiektów, 
które podlegają starostwu  oraz inne działania modernizacyjne i inwestycyjne 
przeciwdziałające zanieczyszczeniom powietrza – 1mln 800 tys. zł.  na 
najbliższe cztery lata”. 

Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 79/ 11 w sprawie uchwalenia 
„Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego – aktualizacja na lata 
2012-2015 w perspektywie do roku 2019”,  która stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. 
 

4. odpłatnego nabycia od ZDZ w Kielcach na własność Powiatu Kieleckiego 
nieruchomości, położonych w Chmielniku, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako działki Nr 1011/6 o pow. 0,0164 ha i Nr 1011/4 o pow. 
0,0129 ha, dla których Sąd Rejonowy  w Busku –Zdroju prowadzi księgi 
wieczyste Nr KI1B/00005317/7 i Nr KI1B00005316/0 oraz udziału 
wynoszącego 1/2 części w nieruchomości gruntowej położonej                               
w Chmielniku oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 1011/5                          
o pow. 0,0098 ha, dla której Sąd Rejonowy w Busku – Zdroju prowadzi 
księgę wieczystą Nr KI1B00005318/4 

 
Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 80/ 11 w sprawie odpłatnego 
nabycia od ZDZ w Kielcach na własność Powiatu Kieleckiego nieruchomości, 
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położonych w Chmielniku , oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki Nr 
1011/6 o pow. 0,0164 ha i Nr 1011/4 o pow. 0,0129 ha, dla których Sąd 
Rejonowy  w Busku –Zdroju prowadzi księgi wieczyste Nr KI1B/00005317/7 i 
Nr KI1B00005316/0 oraz udziału wynoszącego 1/2 części w nieruchomości 
gruntowej położonej  w Chmielniku oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka Nr 1011/5  o pow. 0,0098 ha, dla której Sąd Rejonowy w Busku – 
Zdroju prowadzi księgę wieczystą Nr KI1B00005318/4 -  która stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 

 

5. rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
w Kielcach, 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski                                                                 
„ Już chyba tradycją się stało, że co sesje rozpatrujemy skargi. Myślę, że                         
w następnym roku będziemy mieli trochę lżej. Wpłynęła do Rady Powiatu 
skarga pana Sylwestra Ślusarczyka. Skarga ta trafiła ze Świętokrzyskiego 
Urzędu Wojewódzkiego z Wydziału Polityki Społecznej a skarga dotyczy 
działalności pani dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w  Kielcach. Pan 
Sylwester Ślusarczyk zarzuca, że pani dyrektor zamieszczając ogłoszenie                      
w prasie dotyczące cyklu spotkań informacyjnych „Kursy i szkolenia drogą do 
zatrudnienia” zamieściła swój wizerunek natomiast  w tej informacji brak jest 
kiedy mają odbyć się te spotkania , w jakich terminach i w jakich miejscach . 
ŚUW  uznał, że nie będzie rozpatrywał tej skargi tylko zgodnie z kompetencją 
przesłał do Rady Powiatu  w Kielcach a pan Przewodniczący Rady skierował do 
Komisji Rewizyjnej. Państwo posiadanie projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora PUP w Kielcach wraz                              
z uzasadnieniem do tej uchwały. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu                   
14 października 2011r.przystąpiła do rozpatrzenia skargi zgodnie z decyzją 
Przewodniczącego Rady. Na posiedzeniu Komisji pani dyrektor PUP 
przedstawiła dokumenty oraz złożyła pisemną informację w tej sprawie.                      
W wyniku badania tej skargi Komisja zapoznała się z umowa zawartą w dniu           
20 kwietnia 2011 roku pomiędzy  PUP a Media Regionalne  z. o.o. z siedzibą                      
w Warszawie oraz załącznikiem do tej umowy, z którego wynika, że już  20 
kwietnia br. było zaplanowane ogłoszenie - informacja, które ukazało się 17 
sierpnia br. Pan Sylwester Ślusarczyk zarzucając, że  ogłoszenie które ukazało 
się wraz ze zdjęciem pani dyrektor PUP  to już kampania wyborcza nie 
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potwierdziło się, ponieważ to ogłoszenie było już, jak wspomniałem  
zaplanowane zgodnie z umową  i załącznikami do niej, że ma się ukazać             
17 sierpnia br. Pani dyrektor w piśmie do Komisji Rewizyjnej i w swoim 
oświadczeniu napisała, że ta informacja, która się ukazała w sierpniu pani 
dyrektor jeszcze nie wiedziała, że będzie kandydować do Sejmu RP. Także nie 
mogło to być związane z charakterem wyborczym. Również pani dyrektor 
oświadczyła na Komisji , że  sprawę badała również prokuratura pod względem 
czy nie były wykorzystywane środki do kampania wyborczej i sprawa została 
umorzona. W związku z tym Komisja wnioskuje, że skarga jest  nie zasadna. 
Jednocześnie w swoich wnioskach Komisja wnioskuje do Zarządu  Powiatu  aby 
wypracować metodę czy zakres jak ma wygląda ogłoszenie dla jednostek 
podległych Starostwu Powiatowemu w Kielcach”.                                    
 

Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 81/ 11 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach , która stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 

 

6. w sprawie zaopiniowania wniosku o dofinansowanie   w 2011 r. kosztów 
utworzenia Lokalnych Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych (LPIK)    
w Bielinach i Zagnańsku ze środków Funduszu Pracy pozostających                 
w dyspozycji ministra właściwego do spraw pracy 
 

Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 82/ 11 w sprawie zaopiniowania 
wniosku o dofinansowanie   w 2011 r. kosztów utworzenia Lokalnych Punktów 
Informacyjno-Konsultacyjnych (LPIK)    w Bielinach i Zagnańsku ze środków 
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Funduszu Pracy pozostających w dyspozycji ministra właściwego do spraw 
pracy, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

7. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla 
Miasta i Gminy Daleszyce na zadanie pn. „Remont drogi powiatowej nr 
0365T Suków – Młyny – Marzysz - Komórki –Wojciechów  w km 5+620 
do km 6+980 
 

Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 83 / 11 w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla Miasta i Gminy Daleszyce na 
zadanie pn. „Remont drogi powiatowej nr 0365T Suków – Młyny – Marzysz - 
Komórki –Wojciechów  w km 5+620 do km 6+980, która stanowi załącznik               
nr 15  do protokołu. 

 

8. w sprawie powierzenia zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Daleszyce 
 

Głosowanie: 
za – 28 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr VII/ 84 / 11 w sprawie powierzenia 
zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi Miasta i Gminy Daleszyce, która 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Pkt 12                                                                                                                     
Zapytania i interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                            
„ Kieruje interpelacje w sprawie jakości poboczy na drodze Mąchocice – 
Ciekoty –Św. Katarzyna. Batalia o remont tej drogi była długa, bo                                      
i w poprzedniej  i w tej   kadencji zajmowaliśmy się tą sprawą. Na pierwszy rzut 
oka wydaje się , że droga jest elegancka i dobrze się po niej jeździ. Natomiast 
jeśli się ktoś bliżej zainteresuje jakością poboczy przy tej drodze to zauważy,                
że sposób wykonania tych poboczy stwarza zagrożenia dla ruchu drogowego. 
Każdy wjazd na to pobocze samochodu powoduje, że nawierzchnia ta zapada się              
i zostałem zobligowany by zapytać czy te pobocza zostały wykonane zgodnie                
z całą  sztuką budowlaną i co zamierza PZD  zrobić aby nie doszło do tragedii. 
Bo nie brak i takich opinii, że lepsza był stara, dziurawa droga bo przynajmniej 
nie starzała takiego zagrożenia jak obecnie. To jest to, o czym  mówiłem 
mówiąc wcześniej, że będzie pytanie odnośnie  jakości dróg nie tylko o 
zimowego utrzymania. Jeśli już wydajemy publiczne pieniądze i to jeszcze po 
takiej batalii,  w odniesieniu do tej drogi, angażujemy środki jednej i drugiej 
gminy i w efekcie otrzymujemy produkt daleki od oczekiwań, to trzeba się 
zastanowić gdzie jest błąd i co zrobić by ten produkt końcowy spełniał 
wszystkie wymogi a przede wszystkim zapewniał bezpieczne poruszanie się po 
drogach. By być zgodnie ze Statutem to dowód , że mam interpelacje na piśmie, 
o co apelował do  radnych składających interpelacje”.  

Radny Tomasz Lato                                                                                                                                                                                                        
„ Popieram interpelacje pana Przewodniczącego. Zażartowaliśmy sobie –co 
najlepiej robić ?Najlepiej nie robić nic, bo wtedy nie będzie się miało kłopotu. 
Dobrze, że ta droga została zrobiona i wygląda rzeczywiście świetnie .  
Natomiast praktycznie zostało tam  wrzucone pod spód mnóstwo ziemi                                     
z porastająca trawą,  to było niczym nie zawibrowane, na to wysypano dopiero 
żwir i uwalcowano wałem jezdnym, dość lekkim. Myślę, że przy poprawieniu 
tego gdyby to zagęścić jakimś wibratorem, to będzie to spełniało wymogi. Mam 
pytanie drugie, zapisane w interpelacji pisemnej odnośnie mostu                                             
w Brzezinakch. Na temat tego mostu rozmawialiśmy cały rok.  Wiem, że 
jesteśmy już po przetargu natomiast te prace nie ruszyły do tej pory. Jest to 
problem, bo zbliża się zima i wydaje mi się , że chyba nie zdążymy już tego 
zrobić ponieważ zamknięcie tej drogi na długi okres zimy, gdyby weszli z tymi 
pracami a pogoda by ich wstrzymała uważam, że byłoby bardzo nie rozsądne. 
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Tamtędy  jeżdżą autobusy pasażerskie, szkolne dlatego bym apelował byśmy  
podchodzili  do tego remontu z rozwagą mając na uwadze potrzeby 
mieszkańców”.  

Radny Mieczysław Kędzierski                                                                                                                                                                     
„Mam dwa zapytania. Jeżeli otrzymam odpowiedź to  nie będę składał pisemnej 
interpelacji. Chciałem zapytać panią naczelnik Wydziału Rozwoju o halę 
gimnastyczną w Nowej Słupi. Pierwszy termin zakończenia inwestycji to 
wrzesień 2010 r. ,  drugi termin wrzesień 2011 r.  Hali jak nie było tak niema                 
a dzieci jak ćwiczyły na korytarzu tak ćwiczą. Jeśli mogłaby pani naczelnik 
proszę  powiedzieć kiedy hala zostanie oddana.  Powiat zainwestował 1 mln 300 
tys. zł. i nic się w tej sprawie nie dzieje. Drugie pytanie mam takie, że  
przeczytałem informacje, że powiat kielecki partycypował w budowie 
obwodnicy w Nowej Słupi. Chciałbym się zapytać za jaką kwotę bo ja jako 
radny nie przypominam sobie, żebyśmy podejmowali uchwałę o takiej  
inwestycji”. 

Radny Tomasz Zbróg                                                                                                                                                                                             
„Na ostatniej sesji pytałem o odpowiedź na interpelacje dotyczącą przebudowy                 
i naprawy ronda w m. Rogowice na którą otrzymałem odpowiedź pozytywną                
a interpelacje tą pisałem w miesiącu lipcu. Jednak firma, która wykonywała te 
prace prawdopodobnie zbankrutowała i na tej sesji miała być odpowiedź chyba 
od  dyrektora Wróbla. Druga sprawa dotyczy wycinki drzew na drodze 
powiatowej  od m. Mniów do m. Serbinów w kierunku Stąporkowa. Również 
taką interpelacje pisałem w miesiącu lutym   i również dostałem  pozytywną 
odpowiedź. Jednakże do tego czasu nic w tej sprawie nie zostało zrobione                   
a przypomnę,  że tam w okresach zimowych z powodu silnych opadów śniegu, 
zalegających na konarach drzew  przy dużych mrozach może  spowodować duże 
zagrożenie szczególnie dla kierowców poruszających się tamtą droga. Kolejne  
zapytanie dotyczący założenia lustra drogowego na skrzyżowaniu w m. Hyby-
Kontrewers. Również w tej sprawie składałem interpelacje w miesiącu lipcu i 
otrzymałem pozytywna odpowiedź,  że zostanie założone tylko bez konkretnej 
daty. Proszę o odpowiedz kiedy to lustro może zostać założone”. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                                            
„ Jedna mała uwaga. Proszę  interpelacje kierować  do Zarządu Powiatu a nie do 
poszczególnych pracowników starostwa.                                                                                                                  
Kto z państwa odniesie się to spraw, które były przedmiotem interpelacji? ” 
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Zbigniew Wróbel zastępcą dyrektora PZD w Kielcach                                                                                
„ Jeśli chodzi o interpelacje radnego Zbróga, to może tak powiem  krótko jeśli 
chodzi o lustro to odpowiedź w poprzedniej interpelacji był taka, że będzie 
komisja która zdecyduje czy będzie ustawione. I komisja ta zdecydowała, że to 
lustro nie  jest zasadne w tym miejscu. Ma pan odpowiedź? 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                           
„Może nie o to lustro chodzi? Może idźmy dalej a pan radny w między czasie 
odszuka odpowiedź na tą interpelacje”. 

Zbigniew Wróbel , zastępcą dyrektora PZD w Kielcach                                                                                    
„ Natomiast do gminy poszło pismo treści takiej, że komisja która tam będzie 
zdecyduje czy jest zasadne ustawienie tego lustra.” 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                                
„Panowie nie prowadźcie dyskusji. Most w Brzezinakch” 

Zbigniew Wróbel zastępcą dyrektora PZD w Kielcach                                                                                  
„Most w Brzezinkach . Rozstrzygnięcie przetargu było takie że zgłosiło się kilka 
firm. Najtańsza oferta była firmy zupełnie mi nie znanej zresztą później okazało 
się, w trakcie przeglądania oferty, że firma ta powstała w marcu opierała się na 
jakiś ....  Firma nazywała się IKOR i było imię i nazwisko właściciela natomiast 
taka sama firma IKOR Spółka  Z o.o.  która istniała wcześniej  dała jej 
referencje czyli firma, która nie wykonywała takich prac otrzymała referencje od 
firmy, która już wykonywała takie prace. Później okazało się,  w piśmie od 
komornika , że IKOR Spółka  Z o.o.  zalega ok. 50 tys. zł do ZUS. Niestety to 
nasze prawo zamówień publicznych jest tak skonstruowane, że  nie pozwala                 
w majestacie prawa odrzucić tej firmy nie wiarygodnej. Już mieli wchodzić                   
3 października,  potem 15,  teraz, że nie chcą zamykać drogi bo jest  Dzień 
Zmarłych a droga  jest  w okolicach cmentarza. Oprócz tego były spotkania                    
z mieszkańcami  gdzie mieli wykonać tymczasową  kładkę. Ostateczna wersja 
jest taka , że  wchodzą 2 listopada br. i,  że do końca roku zgodnie z umową ten 
remont z kładką zostanie zrobiony. Tyle na temat mostu.                                                                                                                               
Tak jak Przewodniczący powiedział długo trwała batalia  o wykonanie drogi 
Mąchocice- Św. Katarzyna , natomiast termin wykonania wiecie jaki był. 10 km 
drogi, 3 warstwy masy,  w sumie 3 m-ce było do zakończenia robót. Cała droga, 
najbardziej kosztowna czyli te roboty bitumiczne , wiadomo,   że poboczna 
mogą być robione dopiero po wykonaniu robót bitumicznych i robione były 
szybko żeby zdążyć w terminie . Zostały zrobione tak jak zostały zrobione. 
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Myślę, że będą  poprawione  i będą w stanie w jakim powinny być. W tej chwili 
trwają prace by były jak najszybciej doprowadzone do stanu zgodnie ze 
specyfikacją.                                                                                                                            
Rondo w m. Rogowice. Firma, która je wykonywała przestała istnieć.  
Wysłaliśmy pismo niestety nie otrzymaliśmy odpowiedzi, chociaż wcześniej 
wysłaliśmy pisma odnośnie przeglądów gwarancyjnych  robót, które 
wykonywała ta firma i o dziwo przedstawiciel tej firmy pojawił się na tej 
komisji gwarancyjnej i stwierdził, że te poprawkowe roboty wykona. Także 
mam nadzieje, że to zrobi. Terminu nie potrafię w tej chwili powiedzieć.                    
Jeśli chodzi o drzewa na drodze Mniów-Serbinów to znajdują się na terenie 
nadleśnictwa także bez ich zgody nic nie możemy zrobi. Wystąpiliśmy o taką 
zgodę i była zgoda na tą drogę  i na drogę Kielce – Zagnańsk. Z tego co 
pamiętam były jakieś podjęte ustalenia  natomiast ja nie brałem w nich udziału. 
Dobrze by było to przed zimą zrobić”.  

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                                               
„Czy to wszystko?”                                                                                         

                                                                                                                             
Zbigniew Wróbel, zastępcą dyrektora PZD w Kielcach                                                                                  
„Mam takie pismo skierowane do Urzędu Gminy w Mniowie, że spotkał się 
kierownik Obwodu Drogowego i przedstawiciel gminy od dróg i że oni uznali, 
że nie ma sensu ustawiać tam tego lustra. Proponuje, że umówię pana radnego 
na spotkanie z kierownikiem Spaczyńskim i z panem Kołodziejczykiem                          
z  Gminy Mniów i niech oni panu wytłumaczą dlaczego uznali, że to lustro nie 
powinno tam być. Bo  Kwestia zakupienia i zamontowania lustra to nie jest 
problem, nie są to jakieś wielkie kwoty  a dlaczego tak uznali, że nie trzeba to 
nie wiem. Muszę to z nimi skonsultować”. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                     
„Na bazie tej odpowiedzi mam serdeczną prośbę do Zarządu Powiatu. Po 
pierwsze panowie, traktujcie serio radnych i nasze interpelacje. Chodzi o to,                 
że  panie Starosto, nie może być tak, że radny otrzymuje jedną odpowiedź a do 
Urzędu Gminy idzie inna  odpowiedź. Nawet jeżeli zdarzy się coś takiego to 
należało by poinformować , że na skutek jakiś okoliczności  nastąpiła zmiana 
decyzji i nie będzie tego lustra montowanego. Odpowiedź na interpelacje 
podpisuje jeden  z członków Zarządu natomiast  urzędnicy robią po swojemu.               
W związku z tym proszę aby w takich sytuacjach kiedy  są pewnego rodzaju 
ustalenia poczynione, żeby ich przestrzegać a radnych jeśli zachodzą jakieś 
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okoliczności po prostu o tym poinformować. Panie dyrektorze ja zwrócę się na 
piśmie do Zarządu żebyśmy sobie zrobili lustracje tej drogi od Mąchocic do          
Św. Katarzyny i wyegzekwowali od wykonawcy wykonania jednej rzeczy tak 
solidnie od początku do końca, bo wydajemy duże pieniądze a efekt jest daleki 
od tego jaki oczekujemy . Tak się raczej nieszczęśliwie złożyło dla mnie , bo 
wygląd na to, że ja tu prywatę uprawiam, że jakoś tych poboczy jest byle jaka 
ale na szczęście to o Gminę Masłów zahacza więc dlatego z radnym Lato tutaj 
prywatę do spółki po uprawialiśmy sobie. Cieszymy sie , że mamy ładną drogę 
aczkolwiek do funkcjonalności jest jej dosyć daleko. Osobiście mam nie 
przepartą chęć żeby raz a porządnie wyegzekwować od wykonawcy to....  Panie 
Starosto, jak ktoś wpadnie do rowu  i zabije się to mało kogokolwiek będzie 
interesować czy było czy nie było odebrane. Ludzi tamtędy jeżdżą. Jedzcie, 
przekonajcie się,  zobaczycie jak wyglądają koleiny na poboczach. Nie jestem 
kierowcą i nie znam się na tym ale pytałem kierowców, że chwycenie za 
pobocze grozi tym, że ktoś wyląduje w rowie . Jeżeli będziemy mieli 
nieboszczyka nikogo nie będzie interesowało czy to było odebrane a wtedy inne 
organa będą się interesować co było powodem takiego zdarzenia. A nie 
chciałbym by wyszło, że władze powiatowe są winne , dlatego że  nie 
dopilnowaliśmy, by ta droga  był zrobiona jak powinna”. 

Bożena Gumułka naczelnik Wydziału Rozwoju                                                                                                                               
„Rzeczywiście hala w Nowej Słupi jest realizowana od sierpnia 2009 r.                         
i termin zakończenia tej hali został zmieniony, przedłużony z Urzędem 
Marszałkowskim jako instytucją, która udziela wsparcie finansowego ze 
środków unijnych na to przedsięwzięcie  do 31 sierpnia 2012 r.  Ta hala jest 
realizowana na podstawie projektu, który gmina nieodpłatnie otrzymała ze 
Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej. W między czasie się okazało, że 
zostały popełnione błędy projektowe. W tej chwili jest udzielone panu Wójtowi 
nowe pozwolenie, zmieniające. Dzisiaj gmina odbywa spotkanie z wykonawcą, 
który do tej pory realizował to przedsięwzięcie w sprawie ustalenia dalszego 
toku postępowania. Tyle w tej sprawie. Termin ten w tej chwili nie jest 
zagrożony.  To pozwolenie obejmuje kanalizacje drenażową i włączenie do 
istniejącej kanalizacji deszczowej, ulicznej. Pan radny pytał o pieniądze, które 
powiat przekazywał na obwodnicę w Nowej Słupi. To rzeczywiście powiat 
uczestniczył w kosztach opracowania dokumentacji. Stąd jakimś nie wielkim 
wkładem, w tej chwili nie pamiętam ile, były przekazane środki na opracowanie 
dokumentacji wyłącznie”. 
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Pkt 13                                                                                                                         
Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk                                                                                             
„Mam jedną krótką sprawę do rozważenia. Może w przyszłym roku 
zrobilibyśmy coś czego jeszcze nie było w historii tego powiatu a mianowicie 
wyjazdową sesję do Sejmu RP . Po to aby zaprosiwszy ministrów                                 
i przewodniczących komisji , których obszarem działalności obejmuje 
funkcjonowanie samorządu terytorialnego, porozmawiać sobie odnośnie 
warunków  w jakich przychodzi nam funkcjonować jako samorządowi 
powiatowemu ale to jest rzecz do zastanowienia i przedyskutowania i bardzo 
mnie interesuje opinia radnych. Jeżeli będzie na tak biorę na siebie cały ciężar 
organizacyjny związany z logistycznym przygotowaniem tego spotkania. Po 
drugie, co prawda nie wielu zostało przedstawicieli gminnych ale zgodnie                   
z zapowiedzią na pierwszym spotkaniu po otrzymaniu projektu budżetu powiatu 
zorganizujemy sobie spotkanie wójtów, burmistrz  i przewodniczący rad tak jak 
umawialiśmy się,  żeby podyskutować co możemy wspólnie zrobić żeby 
mieszkańców naszego powiatu żyło sie lepiej, by byli bardziej zadowoleni                     
z władzy samorządowej niż może są do tej pory. Chociaż myślę, że są 
zadowoleni bo powodów by byli nie zadowoleni nie dawaliśmy, przynajmniej 
nie staraliśmy sie dawać. Czy radni w tym punkcie chcą zabrać głos? Była 
prośba radnych by pan dyrektor RCNT zechciał przedstawić  krótką informacje  
o funkcjonowaniu jednostki, którą kieruje. Państwo radni macie tą informacje na 
piśmie w związku z tym  krótko”. 

Pan Marcin Perz  Dyrektor RCNT w Kielcach                                                                                                                                  
„Otrzymaliście państwo bardzo rzetelną i kompletną informacje na temat 
działalności centrum. Od momentu jak objąłem w nim  kierownictwo od 
czerwca ubiegłego roku udało się pozyskać 65 mln zł.  Informacji, której nie ma 
w tym dokumencie a która na pewno państwa zainteresuje to  półtora tygodnia 
temu otrzymaliśmy uzgodnienie od dyrektora Pietrasik co do wszystkich 
inwestycji zaplanowanych i które państwo macie w tym dokumencie więc nie 
ma żadnych formalnych przeszkód by występować wtedy kiedy  będziemy mieli 
przygotowaną dokumentacje  wykonawczą do przeprowadzenia inwestycji, 
które państwo macie w tym dokumencie. Oprócz tego wystąpiliśmy wspólnie               
z Wojewódzkim Szpitalem Zespolonym z wnioskami o trzy projekty ma łączną 
kwotę 12 mln zł.  Partnerem dla nas jest uniwersytet . Projekt związany jest                         
z powstającym kierunkiem lekarskim na naszym uniwersytecie. Czwarty projekt 
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to jest indywidualny RCNT, który też jest związany z doposażeniem naszego 
szpitala. Wypada mi podziękować tym z państwa, którzy przyjęli  zaproszenie 
do Podzamcza.  Mam nadzieje, że państwu się podobało i jesteście zadowoleni 
bo naprawdę dużo się dzieje. Od zeszłego tygodnia do chwili obecnej zmieniło 
się też dużo , nie ma już  budynku gospodarczego, budynek dworu juz jest 
otynkowany w całości i  do końca tygodnia będzie pokryty dachem. Po 2014 
roku instytucje takie jak RCNT będą głównym beneficjentem wsparcia funduszy 
dla nas samorządu Województwa Świętokrzyskiego i dla państwa będzie to taka 
instytucja przez którą będzie można było  wspierać i szpitale i inne instytucje a 
drogę ku temu wypełniając oczekiwania unijne już przetarliśmy, wiemy czego 
oczekuje Unia i znaleźliśmy jakby  można będzie wspierać samorządy. Bardzo 
dziękuje państwu licząc na dalsze wsparcie i pomoc przy realizacji inwestycji”. 

Radny Marian Ferdek (z sali)                                                                                                                                                        
Poinformował o  planowanym wyjazdowym posiedzeniu Komisji Edukacji do 
zwiedzenia inwestycji w  Podzamczu. Zapytał także o termin przeniesienia 
administracji RCNT z Kielc do Podzamcza. 

Pan Marcin Perz  Dyrektor RCN- T w Kielcach                                                                                                             
„W Czerwcu przyszłego kiedy będzie oddany budynek zespołu pałacowego sam 
budynek oficyny do momentu kiedy nie zostanie wybudowane laboratorium  
nauki,  będę chciał na górnej kondygnacji w oficynie  czasowo przenieść swoją 
administracje tak żeby  można było dół wykorzystywać na centrum 
konferencyjno - szkoleniowe. Na obecną chwilę zarówno budynki zabytkowe  
jak i budynek po szkole są przedmiotem inwestycji i nie mam gdzie. Natomiast 
w czerwcu przyszłego roku zamierzam ostatecznie się przenieść z administracją 
do Podzmacza”. 

Pkt 14                                                                                                                                       
Zamknięcie obrad.                                                                                    

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął sesje Rady Powiatu w dniu 24 października  2011 r. o godz. 13.40. 

Protokołowała: Bęben I. 

 

        Przewodniczący Rady  

          Józef Szczepańczyk 


